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Inleiding 

Deze keer kiezen we bij ons jaarverslag voor een iets andere aanpak: een 
chronologisch jaarverslag. In eerdere jaren was het jaarverslag vaak een bundeling 

van onderwerpen die speelden in dat jaar. Op deze manier hopen we een concreet 

beeld te geven wat de vereniging zoal doet en wat daar de resultaten van zijn. 

Januari 

Schrijvende in 2023 is het lastig voor te stellen, maar begin 2022 verkeerde 

Nederland nog in een lockdown vanwege de coronapandemie. Dit betekende een rem 

op alle activiteiten van de Vereniging Wijkraad Hoogkerk (VWH). Vergaderingen 
vonden tot en met maart plaats via Microsoft Teams. Begin 2022 worden we 

opgeschrikt door het uitvallen van onze penningmeester Fokko Kip. Hij zal moeten 

revalideren. Als bestuur proberen we zijn taken zo goed mogelijk waar te nemen. 

In januari kijken we terug op een relatief rustige jaarwisseling in Hoogkerk en 

omgeving. De VWH is eerder betrokken geweest bij het opzetten van activiteiten voor 

de jeugd, zeker in de coronatijd. Ook ontvingen we Tim Mulder van stichting Renew, 

een organisatie die zich wil inzetten voor wijkverbetering in Hoogkerk, onder meer 
door sportactiviteiten en ontmoeting. 

Wijktop-3 

Het bestuur was druk bezig met de uitvoering van de projecten van de wijktop 3 

2020-2021. In de coronaperiode zijn de budgetten voor deze twee jaren 

samengevoegd tot een budget van 60.000 euro, waarvan 10.000 gereserveerd is voor 

kleinere projecten, die aan de criteria voldeden en daardoor direct uitgevoerd konden 

worden. Uit de verkiezing van 20-21 was een top-6 gekomen aan maatregelen in en 
om Hoogkerk. Hoewel de verkiezingen gehouden waren in september 2021, liet de 

uitvoering nog op zich wachten. In principe moeten de indieners van de projecten 

zelf de kar trekken, daarbij ondersteund door de VWH en het gebiedsteam van de 

gemeente. Door omstandigheden moesten we zelf een actievere rol oppakken.  

In januari namen we ook afscheid van Harry Mencke, de milieucoördinator van 

Cosun Beet Company (CBC, voorheen: Suiker Unie), die met pensioen ging. Harry 

was jarenlang onze contactpersoon over alles wat de suikerfabriek aanging en we 
hebben altijd goed contact gehad.   

Februari 

Begin februari wordt er een start gemaakt met het proces richting een schets voor het 

centrum van Hoogkerk. Dit is één van de zes winnende voorstellen voor het 

wijkbudget. Met ingenieursbureau Sweco worden verschillende (online) sessies 

georganiseerd voor de verschillende belangengroepen, zoals de bewoners, de Groene 

Bruggenbouwers (de duurzaamheidscommissie van de VWH), de verkeerscommissie 
en de ondernemers en industrie, met verschillende wensen op het gebied van 

verkeersveiligheid, verduurzaming en toegankelijkheid van het centrum. Vervolgens 

zal Sweco deze input omzetten in een wensbeeld voor het centrum van Hoogkerk.  



Contact VNFH 

Deze maand spreken we weer af met de Vereniging Nationale Feesten Hoogkerk 

(VNFH), na een eerste afspraak in december 2021. Hoewel deze vereniging dit jaar 

50 jaar bestaat, verkeert zij in zwaar weer. Het VWH-bestuur denkt mee over 
mogelijke maatregelen om het voortbestaan van deze vereniging voor Hoogkerk te 

behouden, omdat we dit een belangrijke vereniging vinden. Dit jaar zal er geen 

Koningsdag zijn, mede door de coronamaatregelen maar ook door gebrek aan 

vrijwilligers.  

We ontvangen Theuni de Groot. Namens de gemeenteafdeling Werk en Participatie 

is zij gebiedsverbinder in west. Zij richt zich op werkverschaffing en scholing voor 

mensen in ons werkgebied. 

Westpoort 

Daarnaast hebben we contact met betrokken bewoners in en rondom het 

industriegebied Westpoort. Deze bewoners zijn bezorgd en kritisch over de overlast 

van de industrie en afvalverwerking in hun woonomgeving. We spreken af om 

gezamenlijk op te trekken. De VWH is al langer bezig met vergroening van het 

Westpoortgebied. Een commissie van bestuursleden en bewoners houdt zich hier 

concreet mee bezig.   

Wegwijzer 

In februari komt ook de Wegwijzer uit, de gratis wijkgids voor alle inwoners van 

Hoogkerk, Buitenhof en Gravenburg die jaarlijks door de VWH wordt uitgegeven en 

verspreid over 5.400 huishoudens. 

Wijkdemocratie: van wijktop-3 naar burgerbegroting 

Last but not least, eind februari starten we een proces richting meer wijkdemocratie. 

We houden een ‘nulmeting’ om te kijken waar we nu staan en wat er al is. In de 
komende tijd zullen er verdere bijeenkomsten zijn waarin de wijkdemocratie 

uitgediept wordt. Uit dit proces zal de bouwgroep ontstaan, een samenwerking 

tussen VWH-bestuursleden, inwoners uit Hoogkerk, gemeenteraadsleden en 

ambtenaren. Uiteindelijk zal uit deze inspanningen Sterk Hoogkerk ontstaan, de 

eerste burgerbegroting in de gemeente Groningen. Lees hier meer: 

www.sterkhoogkerk.nl  

Maart 

Begin maart vindt een overleg plaats met Cosun Beet Company (CBC), ons bestuur 

en de Groene Bruggenbouwers. Samen kijken we terug op de afgelopen 

bietencampagne. De Groene Bruggenbouwers gaan verder in overleg met CBC over 

toepassingen op het gebied van duurzame energie.  

De kinderen van de Kinderwijkraad komen in actie tegen hondenpoep, zwerfvuil en 

zinloos geweld. Samen zorgen zij voor een aantal geadopteerde prullenbakken in 

Hoogkerk. 

April 

Begin april organiseren de Groene Bruggenbouwers weer een duurzame markt in de 

Buitenhof, met lokale aanbieders. Deze markten worden goed bezocht.  

http://www.sterkhoogkerk.nl/


De gemeenteraad stemt unaniem voor een bedrag van 400 duizend euro voor een 

geluidswal bij de Buitenhof. Bewoners uit die wijk strijden al jaren voor stil asfalt en 

andere geluidsbeperkende maatregelen langs de A7. Er kunnen nu concrete plannen 

gemaakt worden voor een geluidswal. 

Ecogroep stopt 

De ecogroep, een groep van vrijwilligers uit Hoogkerk-Zuid, houdt op met zijn 

werkzaamheden. De afgelopen jaren hebben zij het ecogebied tussen het Julianapark 

en de Albert Hahnlaan ontwikkeld in samenwerking met de gemeente, met een 

bijdrage uit het wijkbudget. Het aantal vrijwilligers is afgenomen, de afspraken met 

de gemeente gaan niet altijd goed en de bewoners willen meer doen dan alleen 

maaien. 

Opening historische haven Hoogkerk 

Op 23 april is het eindelijk zover: de feestelijke opening van de historische haven aan 

het Hoendiep. De afgelopen jaren werd er gewerkt aan de totstandkoming van de 

haven. Uiteindelijk is de aanbouw in november 2021 afgerond. De opening werd 

groots gevierd met veel historische schepen en een toespraak van wethouder Glimina 

Chakor. De stichting historische haven ging zich daarna richten op het idee voor een 

museumschip in de haven. 

Zwembad Hoogkerk 

Het zwembad komt regelmatig terug op onze agenda naar aanleiding van signalen en 

klachten uit het dorp. De afgelopen jaren is het zwembad gesloten of slechts deels 

geopend geweest, mede door corona maar ook door gebrek aan personeel en 

vrijwilligers. In april wordt bekend dat het zwembad beschadigd is. Onder meer 

daardoor zal het zwembad in 2022 niet meer openen. 

Woningen Gabriëlflat 

Eind april is er een bijeenkomst met gemeenteambtenaren, woningcorporatie 

Wierden en Borgen en ons bestuur. In januari werd bekend dat Martinizorg 

faillissement aan ging vragen. Tot dan toe verleenden zij zorg in de 14 woningen in de 

Gabriëlflat (voorheen de afdeling beschermd wonen). Wierden en Borgen is in 

gesprek met nieuwe huurders. Samen bespreken we de mogelijkheden voor deze 

voorziening in Hoogkerk. Als wijkraad vinden we het belangrijk dat deze voorziening 

voor Hoogkerkers behouden blijft. 

Mei 

In mei maken we kennis met de nieuwe eigenaar van de Westerkrant, Geertje Gall. 

Als wijkraad hebben we een sterke samenwerking met de Westerkrant met de 

wekelijkse uitgave van de Hoogkerker Koerier (pagina 3 in de krant). 

Boerderij van Buist 

Rias Eldering komt langs om zijn plannen voor de boerderij van Buist toe te lichten. 

Dit pand staat al een tijdje leeg en vervalt langzaam, wat een doorn in het oog is voor 
veel Hoogkerkers. Bouwbedrijf Eldering wil de bestaande panden ombouwen tot 

wooneenheden. Het eindresultaat moet passen binnen de omgeving, en zal enigszins 

lijken op de woonboerderij aan het Hoendiep. Als bestuur staan we hier positief 

tegenover. 



 

Jaarvergadering 

Eind mei vindt de jaarvergadering plaats. Deze vergadering wordt goed bezocht, 

mede vanwege de eerste presentatie van de schets van Sweco voor het centrum van 

Hoogkerk. Robin de Krijger van Sweco heeft alle input verwerkt in een 
conceptschets. Ook tijdens de vergadering is er de nodige input. 

Juni 

De Kinderwijkraad en ons bestuur zijn betrokken bij groenplannen voor de 

Ruskenveense plas. De gemeente wil meer bomen plaatsen rond de plas. De kinderen 

stellen voor om dit ook langs Bangeweer te doen. 

Opvang Oekraïners 

De plannen van de gemeente om Oekraïense vluchtelingen te plaatsen bij 
Gravenburg schieten bij de aangrenzende bewoners in het verkeerde keelgat. Zij 

voelen zich overvallen door dit besluit. Er is met hen geen vooroverleg geweest, noch 

is er advies over ingewonnen bij de wijkraad Gravenburg of bij de VWH. We nemen 

na deze valse start een bemiddelende rol om te zorgen dat de bewoners goed gehoord 

worden. Het bestuur richt een brief aan de gemeente om dit te bepleiten. Er vinden 

daarna verschillende bijeenkomsten plaats met de gemeente en een afvaardiging van 

de bezorgde bewoners. 

Richting een burgerbegroting 

De bouwgroep wordt verder uitgebreid met geïnteresseerde bewoners, 

gemeenteraadsleden, ambtenaren en vertegenwoordiging van het WIJ-team. Samen 

willen we richting een burgerbegroting gaan voor Hoogkerk. 

Juli 

Begin juli ontvangen we Peter van der Kooi van Stadsbeheer. Er is veel 

onduidelijkheid over het ‘maai mei niet’ beleid van de gemeente. We vangen veel 
klachten op van bewoners. Daarnaast zijn wij ontevreden met het onderhoudsniveau 

in Hoogkerk. Stadsbeheer wil zorgen voor een betere communicatie richting VWH en 

bewoners. 

Op 5 juli houden we een extra avond voor de bespreking van de conceptschets voor 

het centrum van Hoogkerk. Hier komen onder meer bewoners van de Zuiderweg op 

af. Ook deze input wordt meegenomen in de definitieve schets. 

Stem van Hoogkerk 

Dit jaar pakken we de wijktop-3 iets anders aan. Met ‘Stem van Hoogkerk’ werken we 

samen met Stem van Groningen. Bewoners kunnen via een website ideeën aandragen 

en op elkaar reageren. Dat kan tot eind augustus. Ondertussen beoordeelt de 

gemeente de ideeën, zodat ze op een goede manier de stemming ingaan. Zo is 

bijvoorbeeld van tevoren het kostenplaatje bekend. Vanuit de bewoners komen er 

tien ideeën binnen.  

September 

We ontvangen Servaas van Dusseldorp van de stichting historische haven. Hij licht 

het project toe richting een museumschip voor de haven, de Gouwzee. Dit schip zal 



deels in de haven gerestaureerd worden. In samenwerking met Roemte en Museum 

aan der Aa wordt eerst de haalbaarheid van dit project onderzocht.  

In september kunnen inwoners stemmen op de ideeën op Stem van Hoogkerk. Begin 

oktober wordt de uitslag bekendgemaakt. De drie ideeën met de meeste stemmen 
zijn: een voetpad langs de Leegeweg, verlichting van het Hegepad en de verharding 

van de ijsbaan aan de Zuiderweg. De gemeente doet een onderzoek naar de 

haalbaarheid van deze voorstellen. 

Eind september wordt de schets van het wensbeeld voor het centrum van Hoogkerk 

vastgesteld. 

Oktober  

Projectleiders Jeroen Bos en Erik Hamhuis komen langs om de ontwikkelingen op 
Westpoort toe te lichten. Ten noorden van het Hoendiep komt een datacenter. Dit 

biedt kansen voor de aanleg van de rondweg, die deels aangelegd zal worden vanaf de 

rotonde bij het Hoendiep. Door middel van een brief aan de gemeente doen we een 

beroep om de route van de rondweg af te maken, vanaf het datacenter tot aan de 

Suikerfabriek, ten bate van de bewoners van Hoogkerk. 

Namens de ondernemers komt John Schokker langs. Zij hebben het succes gezien 

van het centrumplan en betogen een uitgebreider plan voor de omgeving. Als bestuur 
kan de VWH dit niet dragen; er zal dan opnieuw een proces moeten komen waarbij 

bewoners betrokken worden. De ondernemers willen hun plan wel afstemmen op het 

centrumplan. 

Laadpaal Jordensstraat 

De gemeente wil aan de Jordensstraat een elektrische laadpaal plaatsen. Tot 

ontsteltenis van de bewoners wordt hierover niet gecommuniceerd. We pakken een 

bemiddelende rol op en zorgen dat de bewoners gehoord worden door de gemeente. 

Excursie Antwerpen 

Met een deel van het bestuur, de kinderwijkraad, raadsleden en ambtenaren gaan we 

op excursie naar Antwerpen om te leren van de burgerbegroting daar. In Antwerpen 

hebben ze namelijk al 10 jaar ervaring met deze manier van burgerparticipatie. Hoe 

komen we tot een Hoogkerkse burgerbegroting? Tijdens de excursie wordt flink 

doorgeboomd over de organisatie van een burgerbegroting voor Hoogkerk.  

November 

Begin november ontvangen we Mark Rozema en Dirk Jan Rutgers namens de 

stichting avondvierdaagse Hoogkerk. Zij willen in 2023 weer een avondvierdaagse 

organiseren. In het voorjaar van 2022 ging dit niet door door de toen geldende 

coronamaatregelen en een gebrek aan vrijwilligers. Het bestuur doet een toezegging 

tot financiële ondersteuning van € 500,-. Ook de VNFH krijgt ondersteuning voor de 

Sinterklaasintocht in november. Via het wijkbudget en de gemeente worden extra 

middelen beschikbaar gesteld. 

In november besluit het bestuur tot een verdeling van het wijkbudget over de drie 

winnende voorstellen: voor elk voorstel is 10.000 euro beschikbaar. 



December 

Begin december brengt de nieuwe wijkwethouder, Eelco Eikenaar, een bezoek aan 

Hoogkerk. We presenteren de plannen voor een burgerbegroting voor Hoogkerk en 

de definitieve schets van het centrum.  

Groenplannen Westpoort 

De landschapscommissie spreekt met de gemeente over plannen voor bomen en 

ander groen langs het Hoendiep. Guido Hummel van de gemeente heeft een 

uitgebreide tekening gemaakt van welke begroeiing waar mogelijk is.  

Hoog bezoek: voor de kerstvakantie komt de kinderwijkraad op bezoek. Zij 

onderzoeken opties van verlichting van het Hegepad tussen Hoogkerk en Groningen 

op een manier die niet hinderlijk is voor mens en dier. 

 


